附件：      
国家汉办/孔子学院总部
“国外汉语教师教材培训班”方案
一、活动目标
●推广优质汉语教学资源，提高汉语教材使用效益。
●交流汉语教材使用经验，搭建教师互动资源平台。
●建立资源推广长效机制，提升教材资源开发质量。
二、时间安排
2010年11月18日（周四）-24日（周三），
2010年11月18日北京报到，24日离会。 
三、培训地点
 北京：北京大学、北京外国语大学、北京师范大学
上海：华东师范大学
天津：南开大学
武汉：武汉大学
广州：中山大学
厦门：厦门大学
海口：海南师范大学
长春：吉林大学
四、海外报名
1. 报名学员须来自海外主流大、中、小学、全日制学校等教学机构，愿意使用或试用培训教材的本土汉语教师，并承诺遵守中国有关法律，不危害中国国家安全、损害社会公共利益、破坏社会公共秩序。
2、每校原则推荐1-2人，并由校方出具推荐信。

3、海外学员的招生报名工作由相关孔子学院/课堂及我办海外事务代表处承担，我驻外使领馆予以协助；所有学员的国际机票订购事宜由海外事务代表处负责。
4、分配国内十所院校的培训学员将由我办根据其地域来源、教学对象以及各校培训所长综合平衡确定。
5、海外报名截止时间为：2010年10月15日。
五、培训内容
培训内容以《汉语乐园》、《快乐汉语》、《跟我学汉语》、《当代中文》、《新实用汉语课本》、《长城汉语》、《汉语教学直通车》、《汉语图解词典》、《汉语图解小词典》、《汉语教学有声挂图》等我办优秀汉语教材的使用推广为主线，通过主题讲座、专题研修、示范观摩、座谈讨论等形式，向学员整体介绍我办教材的基本情况，就学员拟选用教材开展专题研修，组织交流教材应用经验，征求教材完善和资源开发思路，进一步拓宽教材推广渠道与途径。
课程包括:
1、教材专题课程：大、中、小学及社会成人用教材推介。
2、教学专题课程：教材中的语言要素教学方法与技巧（示范观摩）、教材中的技能教学方法与技巧（示范观摩）、教材使用经验交流、多媒体课件制作工具及使用技巧、网络多媒体教学资源的使用。
3、互动交流课程：教材在海外汉语教学中的适用性问题、国内汉语教材编写的改进建议、汉语教材海外推广的具体思路和办法、教材使用的后续支持与服务等。
4、文化研修课程。
六、培训费用
参加此次活动的有关费用由国家汉办/孔子学院总部承担。
七、支持学员选用培训教材的具体措施
1、提供学员孔子学院奖学金。用于资助学员攻读国际汉语教育专业硕士学位、组织所在学校学生来华留学、受邀参加我办每年组织的有关培训活动等。
2、提供学员教材配套网络多媒体资源。学员可免费获得网络账号、下载更新教学素材及课件。
3、鼓励学员以学校、学区或所在孔子学院为单位对我办现有教材进行资源配套改编，条件成熟的予以立项支持。
4、优先吸收加入世界汉语教学学会。
5、优先受邀参加我办举办的优秀课件、论文、教案、示范课、教具评比等活动，并对优秀者予以奖励。
6、为选用我办教材的学员提供赠书。
Attachment:

Hanban / Confucius Institute Headquarters

Training Program on Teaching Materials for Overseas Chinese Language Teachers
I. Training Targets:
· Introduce high-quality Chinese language teaching resources；
· Help teachers to have a better use of the current Chinese language teaching materials；  

· Share experiences in using Chinese language teaching materials;
· Build a platform for communications among teachers and  Chinese language teaching practitioners;
· Establish long-term promotion mechanism of Chinese language teaching resources;
· Improve quality of teaching materials development
II. Training Duration: 
November 18th（Thursday）to 24th（Wednesday）, 2010
Registration:  November 18th, 2010, Beijing
III. Training Locations 

Beijing: Peking University
Beijing Foreign Studies University
Beijing Normal University

Shanghai：East China Normal University
Tianjin：Nankai University

Wuhan：Wuhan University
Guangzhou：Sun Yat-sen University
Xiamen：Xiamen University
Haikou：Hainan Normal University
Changchun：Jilin University
IV. Application & Eligibility 
1. Applicants should be Chinese language teachers from local mainstream teaching institutions, such as universities, middle schools, elementary schools, all-day schools, etc. Applicants should be willing to use or try to use the teaching materials introduced in this training. Applicants shall declare to abide by Chinese laws and not to endanger the state security of China, harm public interests or disrupt public order. 
2.Each school may recommend 2 applicants maximum technically with the reference letters issued by the School Management.  
3.Confucius Institutes/Classrooms and Hanban Overseas Representative Offices are in charge of organizing the preliminary enrollment, assisted by the Chinese embassies and consulates in various countries. Hanban Overseas Representative Offices will be responsible for ordering and purchasing of international air tickets of all the selected applicants.
4.Selected applicants will be distributed to 10 training locations by Hanban according to applicant’s place of origins, teaching scope as well as the capacities and strengths of all the training locations. 
5. Application deadline：October 15th, 2010 .

V. Training Contents

The training program is designed for the purpose of better using the following key textbooks and teaching resources developed by Hanban/Confucius Institute Headquarters:

Chinese Paradise 
Kuaile Hanyu (Happy Chinese)

Learn Chinese With Me
Contemporary Chinese
New Practical Chinese Reader Textbook
Great Wall Chinese
Mandarin Teaching Toolbox
My Chinese Picture Dictionary
My Little Chinese Picture Dictionary
Multilingual Talking Posters for Chinese Teaching
Participants will have chance to learn about the current situation and development of Chinese language teaching materials, and to take part into various activities such as lectures, seminars, discussions, workshops, lesson demonstrations and observations. Participants are welcome to share their experience of using teaching materials, contribute ideas of improving the current textbooks, creating new materials, and discover new channels for further promoting the introduced teaching materials in the world.   
The program includes following contents:
1. Lectures on introduction of various teaching materials for different users such as universities, middle schools, elementary schools, social general Chinese language learners.

2. Lectures and seminars including demonstration and observation of how to teach Chinese language points by using the illustrated textbooks; demonstration and observation of how to teach Chinese language skills by using the illustrated textbooks; sharing experience of using different teaching materials, multimedia instruments, and online teaching resources.

3. Workshops and discussions on the suitability of current teaching materials for Chinese language teaching overseas, suggestions for improving the compilation of Chinese language teaching materials, ideas and thoughts on overseas Chinese language teaching materials promotion, after-training support and services , etc.

4. Chinese culture experience activities
VI. Training Cost

Expenses for participating the training program are covered by Hanban / Confucius Institute Headquarters.

VII. Incentives for participants who would like to use Hanban teaching materials in their schools:
1. Confucius Institute Scholarship, including:
· Master of Teaching Chinese to Speakers of Other Languages (MTCSOL)

· Organizing school students come to study in China
· Taking part in annual training activities organized by Hanban
2. Online resources: free online account to download and update Chinese language teaching resources and courseware .

3. Project on adaptation of current teaching materials: participant can apply for project on adaptation of the current teaching materials developed by Hanban through local Confucius Institutes/Classrooms, schools or school districts.    

4. Membership of the International Society for Chinese Language Teaching.

5. Opportunities to participate in Hanban’s competition activities on  teaching courseware, teaching plan, demonstration lesson, teaching aid tools and academic thesis. Winners will be granted with incentives.

6. Gift books to participants who would like to use Hanban teaching materials.[image: image1.png]
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